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Jaaaaaa!	Het	is	weer	lente!	En	waar	is	
dat	beter	aan	te	zien	dan	aan	dansen-
de	koetjes	in	de	wei.	Zoveel	vers	groen	
lentegras	haalt	in	elke	koe	het	kalf	naar	
boven,	en	daar	gaan	vervolgens	onze	
Veefokkershartjes	weer	sneller	van	klop-
pen.	We	voelen	ons	ineens	stukken	beter	
nu	dat	depressieve	weer	heeft	plaatsge-
maakt	voor	een	bruinend	zonnetje.	Op	
moment	van	schrijven	moet	de	BLE	nog	
van	start	gaan,	maar	wat	ziet	de	weers-
verwachting	er	fantastisch	uit!	

Grote	kans	dat	dit	weer	eens	de	aller-
mooiste	BLE	ooit	is	geweest.	Voor	de	
ongelukkigen:	volgende	editie	verschijnt	
een	uitgebreid	verslag	van	deze	week	vol	
krowy	i	piwo.	In	deze	editie	kunt	u	onder	
andere	een	mooie	samenvatting	vinden	
van	de	afgelopen	BiLE	en	van	het	spek-
takulaire	Lustrum!	Wat	waren	dat	toch	
mooie	feestjes.	Veel	leesplezier!

Redactioneel
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Lieve	Veefokkers,
Wat	was	het	een	feest!	Hopelijk	heb-
ben	jullie	net	zoveel	van	het	lustrum	
genoten	als	dat	wij	dat	hebben	gedaan.	
En	wellicht	hebben	jullie	daar	ook	net	
zolang	van	bij	moeten	komen	als	dat	wij	
dat	hebben	moeten	doen.	Ik	kan	hier	na-
tuurlijk	nog	wel	een	heel	verhaal	houden	
over	hoe	fantastisch	en	mooi	het	was,	
maar	dat	kunnen	jullie	je	allemaal	zelf	
nog	wel	herinneren	(of	niet).	Het	was	
SPEKTACULAIR!

Gelukkig	staan	wij	natuurlijk	niet	stil	de	
komende	maanden,	het	post-lustrum	life	
is	begonnen.	Nu	het	weer	eindelijk	iets	
beter	wordt	en	iedereen	zijn	humeur	op	
zijn	best	is,	kunnen	wij	ons	alvast	gaan	
verheugen	op	andere	mooie	activiteiten.	
Er	zijn	namelijk	al	heel	wat	studenten	die	
de	afgelopen	weken	hun	handen	uit	hun	
mouwen	hebben	gestroopt	om	de	scha-
penhouders	een	handje	te	helpen	tijdens	
het	lammerseizoen.	Anderen	hielden	het	
toch	liever	bij	de	koeien	en	hebben	ons	
vertegenwoordigd	tijdens	de	LSCV,	met	
dat	waar	de	vereniging	mee	is	begonnen,	
RVB’en.	En	sommigen	zitten	de	dagen	op	
de	kalender	af	te	strepen	tot	het	begin	
van	de	BLE.	Het	is	in	ieder	geval	goed	om	
te	zien	dat	jullie	niet	stil	zitten!

Het	jaar	vliegt	natuurlijk	voorbij	en	het	
einde	komt	al	in	zicht.	Dat	betekent	de	
laatste	zware	loodjes	van	het	studeren	
voordat	de	zomervakantie	begint.	Voor	
de	bachelorstudenten	onder	ons	dan.	

Maar	vergeet	niet	dat	een	concentra-
tieboog	gemiddeld	maar	15-45	minuten	
stand	houdt.	Wij	helpen	jullie	natuur-
lijk	graag	om	verantwoord	te	soggen,	
daarom	zorgen	wij	ervoor	dat	er	altijd	
leerzame	activiteiten	op	de	planning	
staan.	En	voor	diegene	die	gewoon	even	
een	verdiende	pauze	nodig	heeft,	staat	
de	deur	van	de	veefokkerskamer	altijd	
open.	

Met	VEEterinaire	groet,

Lenneke	Heerts
h.t.	Voorzitter	der	Veterinaire	Vee	Fok-
kers	Club	“De	Uithof”

Voorzitterswoord
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Leentje’s Yvon
Wederom	niet	echt	spannend	nieuws	
vanuit	de	melkveestal,	maar	geen	
nieuws	is	goed	nieuws	zullen	we	maar	
zeggen.	Onze	Yvon	heeft	het	nog	steeds	
naar	haar	zin	en	groeit	lekker	door.	Aan-
gezien	zij	nu	de	leeftijd	voor	insemineren	
sneller	nadert,	zijn	wij	druk	op	zoek	naar	
een	mooie	stier.	Zodra	wij	een	mooie	
keuze	hebben	gemaakt,	zullen	wij	jullie	
hiervan	op	de	hoogte	stellen.	

Zwartbles schapen
Helaas	krijgen	wij	dit	jaar	helemaal	
geen	lammetjes.	Zelfs	onze	enige	ooi	
die	drachtig	gescand	is,	blijkt	toch	gust	
te	zijn.	Aangezien	wij	het	afgelopen	jaar	
een	nieuwe	ram	hebben	gekocht	en	deze	
geen	enkele	ooi	drachtig	hebben	ge-
maakt,	zullen	wij	binnenkort	het	sperma	
van	Koen	gaan	testen.	Op	basis	van	de	
uitslag	kunnen	wij	daarna	beslissen	of	
wij	hem	nog	een	jaartje	aanhouden	en	
het	gooien	op	zijn	onervarenheid	óf	dat	
wij	toch	een	nieuwe	ram	moeten	gaan	
kopen.

Duroc varkens
Onze	oranje	gevlekte	biggen	groeien	als	
kool!	Wij	hebben	er	van	de	Tolakker	2	
mogen	houden.	Het	waren	er	eigenlijk	
3	zoals	elk	jaar,	maar	één	is	uiteindelijk	
toch	nog	afgekeurd	aangezien	zij	niet	ge-
noeg	tepels	had.	De	nieuwe	namen	van	
deze	2	zeugjes	houden	jullie	nog	van	ons	
tegoed.	Onze	oude	zeugen	Janna,	Jannie	
en	Marleen	hebben	de	Tolakker	verlaten	
en	wellicht	hebben	jullie	de	afgelopen	
weken	wel	van	hen	kunnen	genieten	
tijdens	het	avondeten.

Dierennieuws
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VRAAG UW
 DIERENARTS 

OM INFORMATIE

ALS UW HUISDIER STAAR 
KRIJGT IS ZIJN TOEKOMST 

NIET MEER UITZICHTLOOS!
(en is operatie vaak niet meer nodig!)
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	26	februari	organiseerde	de	lustrumcom-
missie	geen	pre-lustrum	feest,	maar	een	
pre-lustrum	excursie!	Want	ja,	daar	zijn	we	
natuurlijk	óók	voor.	Samen	met	sponsor	
Topigs	brachten	20	Veefokkers	een	bezoek	
aan	het	zeugenbedrijf	van	familie	Van	der	
Meijden	in	Oirschot.	Dit	vermeerderings-
bedrijf	heeft	1000	SPF-zeugen.	Deson-
danks	is	iedereen,	na	douchen	en	48	uur	
varkensvrij,	welkom	in	de	stallen.	En	dus	
daar	gingen	we,	in	een	trein	de	douches	
door	met	mevrouw	Van	der	Meijden	nog	
net	niet	met	een	drijfhek	achter	ons	aan.	

Educatie	over	de	sector	is	één	van	de	
belangrijkste	pijlers	binnen	de	bedrijfs-
voering.	Daarom	is	er	in	2016	een	volle-
dig	nieuwe	zichtstal	gebouwd,	waar	niet	
alleen	studenten	en	werknemers	uit	de	
varkenssector	welkom	zijn,	maar	ook	fiet-
sers	die	even	wat	komen	drinken.	Naast	
transparantie	van	de	sector	is	er	ook	veel	
werk	verricht	om	de	stal	brandveilig	en	
duurzamer	te	krijgen.	Zo	zijn	er	verschil-
lende	innovaties	te	zien:	in	plaats	van	de	
lucht	aan	het	eind	pas	te	wassen,	zorgen	
ze	met	een	cooldeck-mestpansysteem	dat	
er	precies	onder	de	zeug	al	minder	am-
moniak	wordt	gevormd	door	de	mest	te	
koelen.	Via	een	warmtewisselaar	wordt	de	
opgevangen	warmte	gebruikt	om	onder-
wijs-	en	vergaderzalen	te	verwarmen.	Ook	
gebruikt	het	bedrijf	een	nieuw	ventilatie-
systeem	waardoor	elke	zeug	frisse	lucht	
ontvangt	en	het	klimaat	nog	optimaler	
is.	In	de	kraamhokken	wordt	gebruik	
gemaakt	van	vloerverwarming	voor	de	
biggen.	Zeugen	en	gelten	die	de	kraamstal	
in	gaan	en	terug	gaan	na	spenen,	worden	

allemaal	gewogen.	Aan	de	hand	van	het	
gewicht	en	spekdikte	wordt	de	hoeveel-
heid	voer	ingesteld	zodat	er	gestuurd	kan	
worden	naar	een	optimale	BCS.	De	beren	
moesten	natuurlijk	ook	even	bekeken	
worden	en	dat	riep	bij	D.	vd	V.	een	aantal	
heldhaftige	verhalen	op.	Ook	S.B.	was	erg	
onder	de	indruk	van	de	beren	en	dan	met	
name	over	de	hoeveelheid	sperma	die	
per	dekking	wordt	geproduceerd.	Precies,	
het	was	tijd	om	er	een	eind	aan	te	breien	
en	te	luisteren	naar	een	lange	presentatie	
over	de	varkenshouderij	en	Topigs.	

Topigs	legde	uit	over	de	verschillende	
lijnen	die	worden	gebruikt	voor	o.a.	de	
nieuwe	fokzeugen	en	vertelde	over	de	
wereldwijde	bezetting	van	Topigs	en	haar	
testcentra,	waar	beren	op	allerlei	ken-
merken	worden	getest	via	CT-scans.	Karin	
Koenders,	varkensdierenarts	bij	Topigs	
en	voorzitster	van	het	CPD,	gaf	een	leuke	
blik	op	haar	werkzaamheden	bij	Topigs.	
Gewassen,	gevoerd	en	vooral	weer	heel	
wat	wijzer,	sloten	we	de	dag	af.	Hopelijk	
heeft	deze	excursie	bijgedragen	aan	jullie	
enthousiasme	over	het	werk	als	varkens-
dierenarts!

Sascha	Hebbelinck

Pre-lustrum Excursie 
Zeugenbedrijf 

VRAAG UW
 DIERENARTS 

OM INFORMATIE

ALS UW HUISDIER STAAR 
KRIJGT IS ZIJN TOEKOMST 

NIET MEER UITZICHTLOOS!
(en is operatie vaak niet meer nodig!)
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25	januari	was	het	eindelijk	weer	zo	
ver,	een	avondje	rundveebeoordelen	
stond	op	de	agenda.	Dit	keer	was	het	
in	Lienden,	bij	Leonie.	Beter	bekend	als	
een	werknemer	op	de	Tolakker.	Met	een	
gezellig	clubje	gingen	we	daar	heen.	
We	werden	door	Hendrik-Jan	(man	van	
Leonie)	ontvangen	die	vertelde	over	het	
bedrijf.	Ze	hebben	nog	grote	toekomst-
plannen,	zoals	een	nieuwe	melkstal.	
Fietje	nam	de	rol	op	haar	als	inspecteur	
en	werd	ondersteund	door	Gerrit	(zwa-
ger	van	Hendrik-Jan	en	Leonie).	

Er	stonden	twee	2e	kalfskoeien	klaar	
om	individueel	gekeurd	te	worden.	De	
eerste	koe	hebben	we	samen	gedaan,	
waarbij	er	uitleg	werd	gegeven	over	hoe	
je	een	koe	moet	keuren.	Vanzelfsprekend	
waren	de	meer	gevorderde	studenten	al	
druk	bezig	zelf	hun	oordeel	te	vormen.	
Daarnaast	waren	er	nog	vijf	vaarzen	
voorgesteld.	Deze	werden	op	volgorde	
gezet.	

Dit	werd	eerst	door	de	studenten	zelf	en	
daarna	gezamenlijk	besproken.	
Er	werd	door	drie	studenten	een	monde-
ling	gehouden,	om	te	oefenen	voor	het	
mondeling	tijdens	het	LSCV.	We	hadden	
een	groep	vaarzen	die	allemaal	een	zeer	
goed	uier	hadden	en	voor	de	rest	zeer	
gewaagd	waren	aan	elkaar.	

Het	was	een	gezellige	en	leerzame	
avond,	waarbij	we	mooie	koeien	hebben	
kunnen	beoordelen.	Er	is	hard	geoefend	
voor	de	veterinaire	kampioenschappen	
en	het	LSCV.	Dit	is	ook	hard	nodig	aan-
gezien	het	jaar	alweer	voorbij	vliegt	en	
de	kampioenschappen	weer	in	zicht	zijn.	
Dus	voor	de	volgende	keer,	geef	je	op	
want	zo’n	avond	mag	niet	ontbreken	aan	
je	toch	al	zo	drukke	agenda!	

Dominique	en	Melissa

RVB bij Leonie
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Schothorst Feed Research
Woensdag	24	januari	zijn	me	met	een	
groep	Veefokkers	afgereisd	naar	Lelystad	
om daar Schothorst Feed Research te 
bezoeken.	Schothorst	is	een	organisatie	
die	onafhankelijk	is	van	de	overheid	en	
is	dus	in	samenspraak	met	haar	klan-
ten	(vaak	mengvoederbedrijven)	vrij	in	
de	keuze	naar	wat	voor	onderzoek	er	
gedaan	wordt,	dit	maakt	dan	ook	het	
verschil	tussen	Schothorst	en	andere	
onderzoekscentra.	Klanten	van	Scho-
thorst	zijn	bijvoorbeeld	ABZ	Diervoeding,	
Vitelia	Voeders	etc.	Wereldwijd	maken	
25	mengvoederbedrijven	gebruik	van	de	
faciliteiten	van	Schothorst	en	zij	produ-
ceren	samen	8%	van	de	wereldproduc-
tie.	Schothorst	beschikt	over	rundvee,	
pluimvee	en	varkens	waarmee	onder	
andere	voedingsonderzoek	gedaan	kan	
worden.	
Na	ontvangst	met	koffie	en	thee	hebben	
we	eerst	het	bedrijf	bekeken,	we	kregen	
een	“globale”	rondleiding.	Gezien	het	
feit	dat	er	onderzoek	werd	uitgevoerd	en	
dit	natuurlijk	zo	min	mogelijk	beïnvloedt	
moet	worden,	gebeurde	er	namelijk	vrij	
veel	achter	de	schermen.	De	koeien	wa-
ren	in	verschillende	groepen	gehuisvest,	
dit	maakt	het	mogelijk	om	tegelijkertijd	
verscheidene	dierproeven	uit	te	voeren.	
De	verschillende	stallen	beschikken	over	
verschillende	mogelijkheden	om	onder-
zoek	te	doen.	Zo	is	er	de	mogelijkheid	
om	middels	een	aangepast	voersysteem	
precies	te	meten	wat	er	per	koe	individu-
eel	opgenomen	wordt,	dit	wordt	vergele-
ken	met	de	melkproductie.	

Door	middel	van	een	transponder	ge-
stuurd	Calan-R	systeem	wordt	geregu-
leerd	dat	iedere	koe	toegang	heeft	tot	
haar	eigen	voerbak.	Er	wordt	ons	verteld	
dat	de	koeien	binnen	no	time	door	
hebben	welke	voerbak	bij	hun	hoort	
en	daarna	niet	meer	hoeven	te	zoeken.	
Helaas	hebben	we	(om	hygiëne	rede-
nen)	niet	de	pluimvee-	en	varkensstallen	
kunnen	bekijken.	
Naast	onderzoeken	met	(proef)dieren	
beschikt	Schothorst	ook	over	ongeveer	
135	hectare	landbouwgrond,	hier	wordt	
onderzoek	gedaan	naar	het	effect	van	
bemesting,	oogsttechnieken	en	inkuil-
technieken.	
Na	een	rondleiding	op	het	bedrijf	
kregen	we	een	korte	presentatie	over	
de	geschiedenis	van	het	bedrijf.	Zo	was	
Schothorst	oorspronkelijk	gestationeerd	
in	Amersfoort,	maar	moest	het	wegens	
stadsuitbreiding	wijken	naar	Lelystad.	
Over	baanbrekende	onderzoeken	kon	
niet	echt	iets	worden	verteld	gezien	het	
feit	dat	dit	nog	niet	aan	het	daglicht	mag	
komen.	
De	excursie	naar	Schothorst	vond	vlak	na	
de	BiLE	plaats,	waar	we	een	soortgelijk	
onderzoekscentra	hebben	bezocht	(de	
Dairy	Campus).	Toentertijd	was	het	leuk	
om	het	vergelijk	te	maken	tussen	de	
twee	bedrijven.	Nu	ik	dit	stukje	aan	het	
schrijven	ben	zorgt	het	echter	wel	voor	
een	extra	moeilijkheidsgraad,	wat	hoort	
nou	ook	alweer	waarbij…	😉
Er	wordt	ons	op	het	hart	gedrukt	dat	die-
renartsen	in	spé	van	harte	welkom	zijn	
om	hun	onderzoek	te	komen	doen,	dus	
trek	vooral	bij	Schothorst	aan	de	bel!!
Marin	Boomsma	
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Onderonsje
1. Kunt u zichzelf kort voorstellen? 
Zo	een	standaard	vraag	krijgt	natuurlijk	
een	standaard	antwoord.	Ik	ben	61,	bijna	
40	jaar	gelukkig	getrouwd	en	heb	twee	
lieve	dochters.	Ik	werk	mijn	hele	leven	
met	veel	plezier	in	de	media	en	doe	dat	
nu	op	een	wat	lager	pitje	waardoor	er	
meer	tijd	overblijft	voor	natuur	fotogra-
fie.	Dat	is	al	sinds	een	jaar	of	veertig	mijn	
grote	hobby.

2. Hoe bent u bekend met de Veefok-
kers?
Mijn	oudste	dochter,	Evelien,	heeft	op	de	
Uithof	gestudeerd.	Zij	is	ook	redactielid	
van	Koeieletters	geweest	en	heeft	mij	
toen	gevraagd	of	ik	een	foto	wilde	ma-
ken	voor	de	cover.	Het	kwartaal	daarna	
werd	de	vraag	herhaald,	en	daarna	weer.	
En	toen	er	een	nieuwe	redactie	kwam	
werd	de	vraag	weer	gesteld.	Ik	ben	nu	
geloof	ik	aan	de	vijfde	redactie	toe.

3. Welke hobby’s heeft u naast fotogra-
feren?
Nou,	eigenlijk	geen.	Geen	tijd	voor.	Voor	
vogelfotografie	komt	veel	kijken.	Ob-
serveren,	praten	met	boeren	en	andere	
landeigenaren.	Toestemming	vragen	om	
een	hutje	te	bouwen.	Hutje	bouwen.	
Uren,	dagen	wachten.	Dan	de	fotomo-
menten	pakken.	Thuiskomen	met	soms	
duizenden	foto’s.	Selecteren.	Bewerken.	
Dan	hou	je	niet	veel	tijd	over.	O	ja.	’s	
Avonds.	Een	lekker	glaasje	wijn.	Dat	is	
ook	wel	een	hobby.	Cursussen	gedaan,	
wijnkeldertje,	proeverijen,	veilingen	
bezoeken.	

4. Heeft u een leuk verhaal bij uw mooi-
ste/leukste foto? 
Tsja.	Dat	veronderstelt	dat	ik	een	mooi-
ste/leukste	foto	heb.	Dat	is	eigenlijk	niet	
zo.	Ik	heb	tientallen	platen	waarbij	ik	
een	speciaal	gevoel	heb.	Omdat	ze	goed	
gelukt	zijn,	of	omdat	het	erg	leuk	was	om	
ze	te	maken.	Leuk	was	in	ieder	geval	het	
fotograferen	van	een	Oerang-Oetan	op	
Borneo.	De	Oerang	vond	mijn	gedrag	be-
neden	blijkbaar	raar,	of	hij	wist	niet	wat	
hij	ervan	moest	denken.	Hij	begon	dus	
maar	stokjes	naar	me	te	gooien.	Uitein-
delijk	heb	je	dan	contact	met	elkaar.	
Een	zelfde	soort	ervaring	had	ik	met	een	
Casuaris	(type	struisvogel)	in	Australië.	
Ik	wilde	er	heel	graag	eentje	zien	en	liep	
een	behoorlijk	tijdje	door	het	regen-
woud.	Het	pad	waarop	ik	liep	maakte	
een	scherpe	bocht	naar	rechts.	



14
14

Toen	ik	door	de	bocht	kwam,	zag	ik	een	
meter	of	25	verder	een	wijfje	staan.		Zo’n	
1,5	meter	hoog.	Ik	zag	haar,	zij	zag	mij.	
Casuarissen	kunnen	behoorlijk	gevaar-
lijk	zijn	en	hard	schoppen.	Ik	hield	wat	
in.	Zij	kwam	wat	dichterbij.	Uiteindelijk	
stonden	we	op	een	meter	of	12	van	
elkaar.	We	stonden	een	tijdje	naar	elkaar	
te	kijken.	Uiteindelijk	ging	ze	zitten.	Ik	
ook.	We	hebben	een	half	uur	naar	elkaar	
zitten	kijken.	Ik	kon	heel	voorzichtig	een	
paar	foto’s	maken	die	(het	was	nog	het	
analoge	tijdperk)	mede	door	het	slechte	
licht,	niet	erg	mooi	zijn	geworden.	Toen	
stond	ze	rustig	op,	keek	nog	een	keer	
naar	mij	en	liep	de	bush	in.	Geen	woord	
gewisseld.	Maar	vrienden	voor	het	leven.

5. Wat is het gekste wat u tot nu toe 
heeft meegemaakt tijdens het fotogra-
feren voor de Koeieletters?
Elk	kwartaal	krijg	ik	een	opdracht	van	de	
redactie.	Ik	vind	het	in	opdracht	wer-
ken	erg	leuk.	Probleem	bij	een	cover	is	
dat	je	in	rechtopstaande	beelden	moet	
fotograferen.	Soms	past	dat	mooi,	zoals	
bij	de	ooievaars,	maar	bij	een	varken	dat	
driemaal	zo	lang	als	hoog	is,	geeft	dat	
problemen.	Soms	krijg	ik	een	verzoek	
voor	wilde	dieren	(hert,	weidevogel,	wild	
zwijn).	Die	zijn	minder	gemakkelijk	op	
bestelling	te	fotograferen,	en	daarvoor	
put	ik	dus	meestal	uit	mijn	archief.	Maar	
meestal	betreft	het	landbouwhuisdieren,	
en	dan	nog	het	liefst	van	een	beest	waar	
ik	nog	nooit	van	gehoord	heb.	Vaak	zijn	
het	dan	ook	nog	rassen	die	zeldzaam	
zijn.	

Ik	ga	dan	eerst	maar	eens	op	internet	
zoeken	waar	ik	de	beesten	überhaupt	
kan	vinden.	
Mijn	vrouw	en	ik	hebben	er	al	een	paar	
keer	een	leuk	weekend	weg	van	ge-
maakt	om	een	foto	voor	Koeienletters	te	
maken.	

Ik	leg	contact	met	(hobby)boeren	en	
vraag	of	ik	de	dieren	mag	komen	foto-
graferen.	Meestal	vinden	de	mensen	
het	enorm	leuk	als	ik	hun	dieren	kom	
fotograferen.	Ik	stuur	mijn	materiaal	als	
dank	ook	altijd	aan	de	eigenaars.	
Twee	foto’s	staan	mij	nog	erg	bij.	Een	
koe	in	de	wei	die	helemaal	weg	van	me	
was	en	mijn	lens	met	haar	grote	tong	
wilde	bewerken.	En	de	tweede	was	van	
varkens	in	een	zoel	in	het	oosten	van	het	
land.	De	gelukkige	blik	van	de	varkens	
die	zich	in	het	water	lieten	zakken	zal	ik	
nooit	vergeten.	Ik	heb	een	dag	doorge-
bracht	tussen	de	varkens	en	het	was	een	
fantastische	ervaring.

Onderonsje
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6. Wat is uw ultieme droom om ooit 
eens te fotograferen?
Tsja.	Die	heb	ik	eigenlijk	niet.	Ik	heb	wel-
iswaar	een	obsessie	van	beren.	Ik	heb	in	
drie	landen	meer	dan	twaalf	dagen	en	
nachten	in	een	hutje	gezeten	en	geen	
beer	gezien.	Maar	dat	hoort	erbij.	Dieren	
laten	zich	niet	dwingen.	Ik	kan	daar	mee	
leven.	
Verder	heb	ik	fantastische	foto’s	ge-
maakt	van	hele	simpele	soorten,	zoals	
de	huismus	en	de	woelmuis.	Een	ultieme	
droom.	Ik	zou	het	niet	weten.	Een	onder-
werp	uitzoeken	en	dan	succes	hebben.	
Daarom	gaat	het.	Ik	ben	nu	bezig	met	
een	project	om	rietvogeltjes	(kleine	
karekiet,	rietgors,	rietzanger)	te	kunnen	
fotograferen.	Misschien	is	dat	nu	mijn	
ultieme	droom.	Maar	dan	wel	op	korte	
termijn	want	volgend	jaar	kan	ik	zo	maar	

weer	een	andere	hebben.

7. Heeft u nog een mooie levensles voor 
de Veefokker?
Ik	werk	dus	aan	de	media	zijde	in	de	
reclame	wereld.	Reclame	creatieven	zijn	
fantastisch	goed	in	het	uitermate	krach-
tig	samenvatten	van	emoties.	Ik	noem	er	
twee	waarvan	ik	denk	dat	elke	Veefokker	
er	eens	over	na	moet	denken.	De	ene	is	
van	Nike,	de	andere	van	Land	Rover.	Ik	
denk	dat	ze	hetzelfde	uitdrukken.	De	ene	
in	drie,	de	andere	in	vier	woorden.

Just	do	it!
One	life,	live	it!

Let	op	de	uitroeptekens!

Hans	Germeraad

Onderonsje
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MS Schippers
Afgelopen	12	maart	was	bijna	iedereen	
druk	met	de	voorbereidingen	van	het	
lustrum,	maar	gingen	wij	naar	MS	Schip-
pers	in	Bladel.	Dit	bedrijf	kennen	jullie	
misschien	al	door	sponsoring,	leveren	
van	oormerken	of	de	welbekende	MS	
Schippers	kalender,	maar	heel	vroeger	
was	meneer	Schippers	een	sigaren	
verkoper	en	ging	alle	deuren	langs	in	zijn	
dorp.	Zo	kwam	hij	ook	veel	langs	var-
kensboeren	en	die	vroegen	hem	om	hulp	
waardoor	hij	de	varkenswereld	in	rolde.	
Nu	hebben	zijn	zoons	het	overgenomen	
en	is	het	een	groot	bedrijf	wat	zich	niet	
meer	alleen	op	varkens	richt.

Voor	mij	was	het	een	verrassing	waar	
we	terecht	zouden	komen,	ik	kende	het	
bedrijf	eigenlijk	niet	en	zit	niet	zo	in	de	
varkens.	Er	werd	veel	verteld	over	het	
bedrijf	zelf	en	het	ging	vooral	over	hun	
‘HyCare’	principe	bij	de	varkens.	Dit	staat	
voor	Hygiëne	en	Care	(zorg)	en	ze	zijn	dit	
sinds	afgelopen	jaar	ook	gaan	testen	in	
een	koeienstal.	Dit	bereikte	ze	door	de	
vloeren	te	coaten,	vliegen	te	bestrijden,	
schoon	drinkwater	te	geven	en	de	stallen	
goed	te	reinigen.	De	materialen	hier-
voor	verkopen	zij	allemaal	zelf	en	doen	
ook	aan	bedrijfsbegeleiding.	Zij	helpen	
de	boeren	dan	hun	looppatronen	of	
werkwijze	te	verbeteren	voor	een	betere	
hygiëne,	wat	soms	best	lastig	kan	zijn	
want	wat	schoon	lijkt	is	vaak	echt	niet	
helemaal	schoon	en	maak	dat	de	boer	
maar	eens	wijs!

In	Bladel	hebben	ze	ook	een	eigen	stal	
waar	ze	biggen	kopen	en	afmesten.	Ze	
meten	allerlei	dingen	aan	de	biggen	en	
de	hokken	zoals	gewicht,	groei	en	aantal	
bacteriën.	Dit	vergelijken	zij	met	de	stal	
waar	ze	de	biggen	vandaan	hebben,	wat	
gewoon	een	doorsnee	stal	is.	Wij	hebben	
zelf	mogen	zien	hoe	de	HyCare	stal	er	uit	
ziet:	schone	vloeren,	wanden	en	biggen,	
amper	een	vlieg	en	water	wat	wij	zelf	
ook	moesten	proeven.	

Kortom	het	was	een	leerzame	excursie	
die	we	natuurlijk	afsloten	met	een	be-
zoekje	aan	de	Mac!

Miranda	van	Schie
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BETTER COWS | BETTER LIFE CRV4ALL.NL

‘ Ik melk liever tien 
gezonde koeien 
extra dan één met 
problemen’
Melkveehoudster Ellen Rameijer, Lelystad 

Ellen Rameijer heeft een grote passie 
voor haar koeien. Een passie die ze 
deelt met CRV-klanten wereldwijd. Ze 
gaat voor een veestapel met een goede 
gezondheid, een goede vruchtbaarheid 
en een hoge levensproductie. 
‘BETTER COWS | BETTER LIFE’ draait 
voor haar niet alleen om resultaten, 
maar ook om een zorgeloze manier van 
veehouden, waarvoor zij ’s morgens 
graag vroeg opstaat.

590-17 Ad Inspiratiedag NAJK.indd   4 22-11-17   14:34
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Jaja,	eindelijk	was	het	zover!	Waar	menig	
Veefokker	al	tijden	naar	uitkeek:	het	
lustrum	der	V.V.F.C.	“De	Uithof”	ging	dan	
toch	echt	volgas	van	start	op	maandag	
19	maart	2018!	Wekenlang	hebben	veel	
krachtpatsers	en	knappe	koppen	hard	
gewerkt	aan	de	voorbereidingen	van	
het	lustrum.	Dit	was	dan	ook	zeker	goed	
te	zien	aan	het	mega	roze	varken	bij	de	
ingang	van	de	LH-garage.	Vele	studen-
ten,	medewerkers	en	afgestudeerden	
trotseerden	dit	grote	roze	gevaarte	en	
waagden	zich	aan	een	glaasje	champag-
ne,	geheel	in	stijl	van	deze	biggenweek.	
Zenuwachtige	snuitjes,	kwispelende	
krulstaarten	en	zwetende	klauwtjes	
stonden	verheugd	te	wachten	op	het	
skittermagische	spektakel	dat	zou	gaan	
plaatsvinden	bij	de	openingsstunt:	Een	
brommer	die	het	podium	op	kwam	
crossen!

Na	de	openingsstunt	en	de	prachti-
ge	woorden	van	de	heer	de	Jager	en	
mevrouw	Heerts,	mochten	de	weledele	
honorairen	verkassen	naar	het	Jeanet	
Donker	Voet-gebouw,	daar	stond	een	
roze	gedekte	tafel	voor	hun	klaar,	waar	
ze	zo	konden	aanschuiven.	De	zaal	was	
gevuld	met	veel	jonge	biggen,	maar	
ook	waren	de	oude	zeugen	en		beren	in	
grote	getalen	aanwezig.	Aan	het	begin	
van	de	avond	bleven	deze	twee	groepen	
vertrouwd	bij	elkaar	zitten,	maar	naar	
mate	de	drank	rijkelijk	begon	te	vloeien,	
mengden	jong	en	oud	tot	een	geheel	
gezelschap.	

Het	rantsoen	van	deze	avond	was	werke-
lijk	waar	om	je	klauwtjes	bij	af	te	likken!	
Een	heerlijk	soepje,	carpaccio,	sate,	
heerlijke	salades	het	hield	maar	niet	
op,	met	tot	slot	een	lekkere	sterke	bak	
koffie,	zo’ast	heurt!	
Na	dit	gezellige	diner	verplaatsten	we	
ons	weer	naar	de	LH-garage	waar	de	
receptie	al	aan	de	gang	was.	Vele	ver-
enigingen	en	besturen	kwamen	naar	de	
receptie	om	de	V.V.F.C.	te	feliciteren	met	
hun	30e	verjaardag.	De	hele	avond	hoor-
de	men	“Een	Veterinair,	Een	Veterinair,	
Een	Veefokker!	Een	Veefokker!”,	want	er	
werd	volop	geproost	op	nog	vele	jaren,	
prachtige	dieren	en	een	hoop	gezellig-
heid.	Er	zijn	mooie	cadeau’s	in	ontvangst	
genomen,	zoals	een	prachtige	tafel	van	
de	vorige	lustrumcommissie	“Fokking	
Vet!”,	een	groot	bord	met	het	Veefokker-
slied	erop	gegrafeerd	en	een	praktische	
megafoon	om	de	BLE	in	goede	banen	te	
leiden.	Ik	denk	dat	ik	namens	iedereen	
mag	spreken,	dat	de	eerste	dag	kneiter-
mooi	was!

Bedankt	allen,

Jannie	van	der	Lelij

Lustrum: Opening
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Na	de	prachtige	opening	van	het	lustrum	
op	maandag,	waar	de	hitjes	uit	de	boxen	
knalden	en	iedereen	rijkelijk	van	drank-
jes	werd	voorzien	door	het	receptie-
team,	werd	menig	veefokker	er	zich	dins-
dagochtend	van	bewust	dat	dit	nog	maar	
het	begin	was	van	wat	een	spektaculaire	
week	zou	gaan	worden.	Met	op	het	
programma	deze	dinsdag	het	Zwijnfestijn	
met	onder	andere	de	roze	cross	en	als	
avondprogramma	het	Themafeest	‘Ik	
COW	van	Holland’.	Het	Zwijnfestijn	werd	
gehouden	bij	de	Tolakker	en	daarom	was	
het	terrein	omgetoverd	tot	een	speelpa-
radijs	voor	jong	en	oud.	De	middag	werd	
afgetrapt	met	een	RVB,	maar	voordat	
deze	kon	beginnen	werd	eerst	Hans	Lutz	
gehuldigd	met	een	eigen	‘Hans	Lutz-
plantsoen’	straatnaambordje	voor	zijn	ja-
ren	trouwe	dienst	bij	de	Tolakker.	Daarna	
kon	de	RVB	van	start	gaan.	Er	werden	2	
koeien	uitgepunt	en	er	werden	5	vaarzen	
op	volgorde	gezet.	Na	de	RVB	kon	er	
genoten	worden	van	al	het	moois	dat	
het	zwijnfestijn	te	bieden	had,	zoals	de	
hot-tub,	de	ballenbak	en	de	lounge.	Ook	
werd	er	geshined	op	de	eigen	gemaakte	
klompen.	Langzaamaan	kwam	het	begin	
van	de	roze	cross	dichterbij	en	werden	
de	laatste	voorbereidingen	getroffen.	Er	
werd	nog	een	laatste	hand	gelegd	aan	
de	mooie	en	originele	wagens	die	mee	
zouden	doen	in	de	strijd	om	de	felbe-
geerde	titel	van	de	roze	cross	te	winnen.	
De	wagens	waren	aangepast	aan	het	
thema	van	de	roze	cross	en	aangepast	
aan	de	deelnemers.	Zo	was	er	een	oranje	
blauwe	scooter	(die	al	snel	niet	harder	
ging	dan	10	km/u)	en	was	er	een	wagen	
die	door	zes	man	sterk	gedragen	werd	

(het	lustrum	moest	dragelijk	gehouden	
worden).	Ook	was	er	voor	de	teams	die	
geen	eigen	voertuig	hadden	een	lus-
trummobiel	geregeld.	Maar,	tijdens	het	
warm	crossen	werd	dit	voertuig,	hoe	
kan	het	ook	anders,	gesloopt	door	het	
kneuzenduo.	Een	mooie	strijd	volgde,	
obstakels	werden	overwonnen	en	er	
werden	mooie	tijden	neergezet.	De	snel-
ste	tijd	werd	gevestigd	door	Pfankuchen.	
Na	deze	mooie	maar	koude	middag	kon	
iedereen	zich	op	het	festijnterrein	in	de	
hot-tub	of	thuis	opwarmen	en	kon	’s	
avonds	het	themafeest	van	start	gaan	en	
met	het	thema	‘ik	COW	van	Holland’	kon	
het	niet	anders	dan	een	mooie	avond	
worden.	Iedereen	kwam	aan	in	kekke	
outfitjes,	werd	welkom	geheten	met	
een	lekker	shotje	of	twee	en	genoot	van	
de	mooie	aankleding	van	dit	feest.	Er	
was	een	photobooth	aanwezig	om	deze	
legendarische	avond	vast	te	leggen,	waar	
veelvuldig	gebruik	van	werd	gemaakt.	De	
titel	mooiste	outfit	van	de	avond	werd	
gewonnen	door	Katinka	Duim,	verkleed	
als	Beemster	kaasmeisje.	Gedurende	
de	avond	werden	Hollandse	hapjes	
geserveerd,	werd	iedereen	voorzien	van	
rood-wit-blauwe	schmink	op	zijn	of	haar	
wangen	(de	rest	van	het	hoofd	en	armen	
werden	in	sommige	gevallen	ook	meege-
nomen)	en	werden	boerenzakdoeken	in	
het	haar	geknoopt.	We	kunnen	terugkij-
ken	op	een	mooie	dinsdag!

Lustrum: Zwijnfestijn & 
Themafeest



20
20

Lustrum!
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Lustrum!
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Met	mijn	brakke	kop,	nog	half	slapend	
van	de	vorige	dag,	ging	ik	woensdagoch-
tend	eerst	naar	mijn	les.	Wat	was	ik	blij	
toen	dit	afgelopen	was	en	er	een	heer-
lijke	lunch	op	de	Tolakker	klaarstond.	
Alles,	maar	dan	ook	alles,	voor	de	brakke	
koppen	die	er	rondliepen	was	aanwezig!	
Lekkere	soep,	eitjes	(met	spek),	maar	
ook	aan	de	vitamientjes	werd	gedacht,	
jus	d’orange,	tomaatjes,	komkommer-
tjes	en	zelfs	wortels	waren	voorradig.	
Nadat	iedereen	zijn	buik	vol	had	gegeten	
en	net	even	iets	minder	brak	was	dan	
voorheen,	gingen	we	met	zijn	allen	op	
de	fiets	naar	de	stad.	Hier	begon	om	drie	
uur	de	Ossenjacht.	We	kregen	elke	keer	
een	raadsel	dat	we	moesten	oplossen	
om	een	bepaalde	plek	te	vinden.	Als	die	
plek	eenmaal	gevonden	was	kregen	we	
een	opdracht	van	een	os	die	we	moesten	
uitvoeren.	Voor	deze	opdrachten	kregen	
we	punten.	Ons	team	was	in	het	begin	
niet	zo	heel	goed,	maar	naarmate	de	tijd	
verstreek	werden	we	steeds	beter.	In	
de	laatste	15	minuten	hebben	we	maar	
liefst	3	plekken	gevonden	en	3	opdrach-
ten	gedaan.	

De	opdrachten	die	we	kregen	waren	vrij	
gekke	dingen,	zoals	het	houden	van	een	
slakkenrace	op	handen	en	knieën	en	een	
piramide	van	mensen	bouwen	en	ook	
een	bootrace	ontkwamen	we	niet.	
Tot	slot	hebben	we	het	Veefokkerslied	
gezongen,	luidkeels	voor	de	Dom.	Zo	
hebben	we	de	rest	van	Utrecht	even	
laten	horen	dat	de	Veefokkers	aanwezig	
waren.	Hierna	waren	we	welkom	in	café	
De	Vrienden	waar	we	lekker	gegeten	
hebben	en	zelfs	tiramisu	als	toetje	
kregen.	Helaas	zijn	we	niet	in	de	prijzen	
gevallen,	maar	een	leuke	middag	was	
het	zeker!	Na	dit	welverdiende	avond-
maal	was	het	tijd	om	ons	naar	de	andere	
kant	van	de	zaal	te	begeven	waar	een	
heuse	pubquiz	werd	gehouden.	Vele	ver-
schillende	rondes	kwamen	voorbij,	met	
thema’s	als	dierenstemmen,	Veefokkers-
geschiedenis	of	Utrecht.	De	vragen	wa-
ren	zeer	creatief	bedacht.	Helaas	werden	
we	hier	weer	geen	eerste,	maar	moe	en	
voldaan	van	deze	geweldige	dag	fietsten	
we	weer	naar	de	Uithof,	gauw	ons	bedje	
in,	want	de	volgende	dag	beloofde	weer	
vroeg	te	beginnen!

Fleur	Siebes

Lustrum: Brakke-koppen-
lunch, Ossenjacht & Pubquiz
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Lustrum: Brakke-koppen-
lunch, Ossenjacht & Pubquiz

De	ochtend	na	de	pubquiz	begon	al	
goed,	want	we	zouden	op	mini-BiLE	
gaan!	Rond	07:30	zaten	we	al	met	n	man	
of	60	aan	de	koffie	in	de	Veefokkerska-
mer.	Niks	lekkerder	als	een	lekkere	bak	
dampende	koffie	met	flink	wat	melk	(op	
de	nuchtere	maag).	Toen	iedereen	gear-
riveerd	was,	konden	we	vertrekken.	
De	bus	werd	gereden	door	IJmert,	die	dit	
blijkbaar	als	hobby	had.	De	eerste	stop	
was	bij	de	Beekse	Bergen,	in	het	wat	
regenachtige	Hilvarenbeek.	Hier	werd	
ons	door	de	dierenarts	van	het	safa-
ripark	allerlei	leuke	feitjes	en	verhalen	
verteld	over	de	dieren,	terwijl	we	door	
de	safari	reden	met	de	bus.	Zo	werd	er	
bijvoorbeeld	verteld	dat	de	euthanasie	
methoden	van	vroeger	en	nu	nogal	wat	
verschillen,	maar	hier	zal	ik	nu	maar	
niet	verder	op	ingaan.	Ongeveer	hal-
verwege	werd	ons	verteld	dat	we	ook	
even	zouden	stoppen	bij	de	stallen,	
waar	de	verschillende	dieren	de	nacht	
doorbrachten.	Wat	er	niet	bij	verteld	
werd,	was	dat	er	ook	nog	neushoorns	
binnen	zaten,	die	later	op	de	dag	nog	
naar	buiten	zouden	gaan.	Dit	was	toch	
best	wel	speciaal,	want	hoe	vaak	kun	je	
nu	een	levende	neushoorn	aaien?	Hij	(of	
zij)	voelde	een	beetje	taai	aan,	met	een	
huid	die	aanvoelde	als	licht	schuurpapier.	
Vervolgens	hebben	we	onze	tocht	door	
de	safari	voortgezet,	en	aan	het	einde	
werd	de	dierenarts	natuurlijk	bedankt.	
Dit	zal	denk	ik	rond	een	uur	of	11	zijn	
geweest,	dus	inmiddels	was	het	tijd	om	
ook	de	bakkies	bier	maar	eens	uit	het	
ruim	te	halen.	

Vanuit	Hilvarenbeek	zijn	we	verder	
gereden	naar	Erp,	waar	Marlies	woont,	
die	zelf	ook	mee	was	op	mini-BiLE.	Thuis	
hebben	ze	rond	de	110	koeien,	waar-
bij	alles	op	en	rond	de	boerderij	werd	
verzorgd	door	de	vader	van	Marlies.	Hier	
hebben	we	lunch	gehad	op	strobalen	in	
de	voergang.	Nadat	iedereen	de	buikjes	
weer	gevuld	had	zijn	we	verder	gereden	
naar	Vreba	Melkvee	in	Vredepeel,	het	
grootste	melkveebedrijf	in	Nederland.	
We	werden	rondgeleid	door	een	van	de	
gebroeders	van	Bakel,	de	eigenaren	van	
dit	bedrijf.	Ook	was	een	van	de	begelei-
dende	dierenartsen	aanwezig.	Op	het	
moment	waren	er	2300	koeien	aanwezig	
en	ze	wilden	binnen	drie	jaar	op	de	3000	
zitten.	Menig	veefokker	vroeg	zich	denk	
ik	stiekem	toch	wel	af	of	dit	de	toekomst	
is.	Ook	hadden	ze	er	nog	950	ha	land	bij.	
De	koeien	werden	gemolken	in	groepen	
van	250	(de	wachtruimte	was	dan	ook	al	
groter	dan	menig	stal)	in	de	splinternieu-
we	80-stands	prototype	carrousel	van	
GEA,	waarbij	een	koe	in	8	minuten	rond	
was.	Al	het	werk	op	het	bedrijf	werd	
gedaan	door	20	FTE.	Dan	denk	je	toch	
al	snel	dat	er	wel	Polen	moeten	werken,	
wilt	alles	een	beetje	rendabel	blijven.	
Toen	iemand	dit	vroeg	werd	er	al	snel	
geantwoord	dat	er	geen	Polen	werken,	
maar	louter	‘’Europeanen’’.	

Lustrum: Mini-BiLE & 
Eindfeest
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Aan	het	einde	van	de	rondleiding	
mochten	we	ook	nog	even	in	de	schuur	
kijken,	waar	binnen	en	buiten	er	onder	
andere	een	(MF)	8737,	8690,	vier	7727’s	
,	TerraGator	en	een	Claas	Jaguar	970	(die	
was	ge-chiptuned	tot	meer	PK	dan	een	
980)	stonden.	Na	nog	een	kort	praatje	
van	de	dierenarts	en	wat	biertjes,	zijn	we	
weer	naar	de	bus	gegaan,	die	langs	de	
6	meter	hoge	kuilbult	stond,	waar	ze	er	
drie	van	hadden.	Helaas	zaten	hierna	de	
bedrijfsbezoeken	er	al	weer	op	en	gingen	
we	weer	terug	richting	Utrecht,	waar	een	
heerlijk	stamppotbuffet	op	ons	stond	te	
wachten.	

Vanuit	het	buffet	konden	we	bijna	direct	
door	naar	de	boerenzangborrel	in	de	LH	
garage.	Menige	hit	is	de	revue	gepas-
seerd	en	heel	wat	bier	is	er	getankt.	Er	
zijn	dan	ook	heel	wat	pullen	gesneuveld.	
Na	deze	prachtige	boerenzangborrel	
volgde	meteen	het	eindfeest,	waar	
iedereen	nog	één	keer	kon	genieten	van	
het	fantastische	lustrum.	Toch	komt	aan	
alles	helaas	een	eind.	En	terwijl	het	glas	
van	de	pullen	nog	onder	je	schoenzo-
len	knarste	en	de	allerlaatste	hit	werd	
gedraaid,	kwam	dan	toch	het	besef;	
het	lustrum	is	alweer	afgelopen.	Lang-
zaam	vertrok	iedereen	weer	naar	huis	
in	de	donkere	nacht	om	zijn	roes	uit	te	
gaan	slapen	en	werd	een	prachtige	dag	
beëindigd.	
Eric	Linssen

Lustrum: Mini-BiLE & 
Eindfeest
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Lezing: MPR & Melkrobot-
sensoren
28	februari	jongstleden	heeft	de	dubbele	
lezing	over	MPR	en	robotmelksenso-
ren	plaatsgevonden.	Het	eerste	deel,	
verzorgd	door	Tonnie	Vissers	van	de	CRV,	
ging	over	de	melkproductieregistratie	
ofwel	MPR.	De	gegevens	die	hier	verza-
meld	worden,	zijn	van	groot	belang	voor	
de	boer	en	wij	als	toekomstig	veearts	
zullen	dan	ook	vaak	met	onze	neus	op	
deze	cijfers	gedrukt	worden.	Hierom	is	
het	van	belang	te	weten	wat	deze	data	
nou	eigenlijk	zeggen.	Enkele	nuttige	
dingen	die	naar	voren	kwamen:
•Het	vet	en	eiwitgehalte	(gemiddeld	
4,3%	en	3,4%,	respectievelijk,	hoewel	dit	
wel	rasgebonden	is)	zijn	goede	indica-
toren	voor	enkele	veelvoorkomende	
metabole	afwijkingen.	
•Wanneer	het	eiwit	lager	is	dan	3,25%,	
of	het	verschil	tussen	vet	en	eiwit	meer	
dan	1,5%	is,	wijst	dit	op	ketose.	Een	
andere	aanwijzing	hiervoor	is	aceton	in	
de	melk.

•Minder	dan	3%	vet	of	een	lager	vetper-
centage	dan	eiwitpercentage	duidt	op	
pensverzuring.
•Ureum	zegt	iets	over	de	stikstofbalans	
van	het	dier.	Een	ureumgetal	van	boven	
de	28	geeft	aan	dat	de	stikstofbenutting	
niet	optimaal	is	en	er	dus	energie	verlo-
ren	gaat.	Een	ureumgetal	van	onder	de	
18	suggereert	dat	er	te	weinig	stikstof	in	
het	rantsoen	zit.
•Lactose	is	een	graadmeter	voor	het	
energieniveau	in	de	voeding.	Wanneer	
deze	om	en	nabij	de	4,5%	zit,	is	er	vol-
doende	energie	in	het	rantsoen	aanwe-
zig	om	te	voldoen	aan	de	behoefte	van	
de	koe.
•Celgetal	kan	iets	vertellen	over	(subkli-
nische)	mastitis.	Er	wordt	gesproken	van	
een	verhoogd	celgetal	wanneer	vaarzen	
boven	de	150000	cellen/ml	en	koeien	
boven	de	250000	cellen/ml	komen.	
Patronen	in	het	verloop	van	het	celgetal	
kunnen	ook	informatie	verstrekken.	
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Lezing: MPR & Melkrobot-
sensoren
Deze	cijfers	zeggen	zowel	iets	over	de	in-
dividuele	koe	als	over	het	totale	bedrijf.	
Wanneer	afwijkende	waarden	namelijk	
koppelbreed	zijn,	kan	gesproken	worden	
van	een	bedrijfsprobleem	en	zal	de	oor-
zaak	opgespoord	moeten	worden,	wat	
kan	resulteren	in	bijvoorbeeld	noodzake-
lijke	aanpassingen	aan	het	management.	

Het	tweede	deel	van	de	lezing	ging	
over	de	allernieuwste	innovaties	op	het	
gebied	van	sensoren,	in	het	bijzonder	
de	sensoren	van	DeLaval.	Hugo	Lamot	
kwam	hierover	vertellen	en	heeft	aan	
de	hand	van	een	voorbeeldbedrijf	het	
hele	arsenaal	aan	sensoren	de	revue	
laten	passeren.	Dit	specifieke	zoge-
noemde	VMS-bedrijf	(Vrijwillig	Melk	
Systeem,	in	de	volksmond	beter	bekend	
als	‘de	robot’)	was	uitgerust	met	allerlei	
sensoren	en	diende	min	of	meer	als	een	
soort	van	testbedrijf	voor	DeLaval.	De	
geavanceerde	robot	die	hier	gebruikt	
werd,	diende	niet	alleen	als	melkma-
chine,	maar	misschien	nog	wel	meer	als	
laboratorium.	Deze	machine	is	in	staat	
om	per	kwartier	metingen	te	doen,	die	
elke	melkbeurt	uitgevoerd	kunnen	wor-
den.	Zo	is	bijvoorbeeld	het	celgetal	op	de	
voet	te	volgen.	Ook	wordt	een	Mastitis	
Detectie	Index	berekend,	gebaseerd	op	
geleidbaarheid	van	de	melk,	melkinter-
vallen	en	aanwezigheid	van	bloed	in	de	
melk.	Bij	een	MDI	van	boven	de	1,4	komt	
de	desbetreffende	koe	op	de	attentielijst,	
en	boven	de	1,7	is	er	zeker	iets	grondig	
mis.	Ook	is	een	VMS-bedrijf	uit	te	rusten	
met	de	zogenaamde	Herd

Navigator.	Dit	managementgerei	maakt	
het	ook	nog	mogelijk	om	vruchtbaarheid	
te	monitoren	door	progesteron	in	de	
melk	te	meten.	Ook	voedingsgerela-
teerde	parameters	als	BHBA	en	ureum	
worden	gemonitord.	Daarnaast	kan	LDH	
in	de	melk	worden	gedetecteerd.	Dit	
enzym	komt	vrij	bij	celschade	en	is	dus	
de	meest	vroege	indicator	voor	mastitis	
die	tot	op	heden	gemeten	kan	worden.	
Maar	niet	alleen	op	de	melkrobot	zitten	
sensoren.	Hals-	en	pootbanden	zijn	
ook	aan	de	orde	van	de	dag.	Een	ander	
wapenfeit	van	DeLaval	waar	meneer	
Lamot	ons	als	laatste	nog	op	wees,	was	
de	Body	Condition	Score	camera.	Deze	
camera	maakt	foto’s	van	de	koeien	die	
er	onderdoor	lopen	en	maakt	zo	een	da-
gelijkse	BCS	per	koe.	Wijkt	deze	opeens	
af	van	het	zevendaagse	gemiddelde,	
komt	deze	koe	op	de	attentielijst.	Dit	is	
een	stuk	betrouwbaarder	dan	wanneer	
een	menselijk	oog	de	koeien	zou	moeten	
scoren.	Volgens	DeLaval	zijn	sensoren	
als	deze	de	toekomst,	en	zullen	ook	wij	
daar	na	ons	afstuderen	veelvuldig	mee	
te	maken	krijgen.	Daarom	is	het	goed	om	
op	de	hoogte	te	zijn	van	alle	mogelijk-
heden	en	toepassingen,	zodat	we	later	
niet	met	een	mond	vol	tanden	staan	als	
een	veehouder	ons	een	scherm	met	data	
voorschotelt.	
Concluderend	kan	gezegd	worden	dat	dit	
een	uitermate	interessante	en	leerzame	
lezing	was,	waar	praktisch	relevante	the-
ma’s	aan	bod	kwamen	die	we	later	zeker	
nog	eens	tegen	zullen	komen.	Lezin-
gen	zoals	deze	mogen	vaker	gehouden	
worden.	
Robert	van	de	Mheen
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Afgelopen	dinsdag	3	april	was	het	dan	
eindelijk	zover.	Onze	eerste	pluco-activi-
teit	van	dit	collegejaar	die	niet	afgelast	
hoefde	te	worden	in	verband	met	de	AI	
uitbraak.	Pluimveedierenarts	Maarten	
van	den	Berg	was	naar	Utrecht	afgereisd	
om	ons	een	kijkje	te	geven	in	het	leven	
van	een	pluimveedierenarts.	
 
Nadat	iedereen	voorzien	was	van	de	
nodige	koffie,	thee	en	koekjes	kon	de	
lezing	van	start	gaan.	Maarten	intro-
duceerde	eerst	zichzelf	en	de	praktijk	
waarin	hij	werkzaam	is.	Vervolgens	
nam	Maarten	ons	mee	in	het	dagelijks	
leven	van	een	praktiserende	pluimvee-
dierenarts.	Zijn	agenda	werd	op	het	
bord	geprojecteerd	om	zo	te	kunnen	
bespreken	hoe	een	feitelijke	werkweek	
van	hem	eruit	had	gezien.	We	begonnen	
op	maandagochtend	en	we	werkten	
uitgebreid	de	hele	week	door.	Er	werden	
ook	foto’s	geshowd	van	activiteiten	die	
gepland	stonden	in	de	besproken	week.	
Er	werd	af	en	toe	ook	hard	gelachen	om	
de	verhalen	die	verteld	werden	over	het	
werk	van	Maarten	en	alles	wat	hij	daarin	
meemaakt.	Tussendoor	werd	er	nog	een	
aantal	casussen	besproken.	

Met	een	legendarische	opkomst	van	
maar	liefst	negentien	studenten	kreeg	
Maarten	ook	een	hoop	vragen	voor-
geschoteld	waar	hij	enthousiast	ant-
woord	op	gaf.	Ik	denk	dat	ik	namens	alle	
aanwezigen	kan	zeggen	dat	het	een	zeer	
geslaagde	avond	was	en	dat	het	voor	
iedereen	nu	ook	een	stuk	duidelijker	is	
geworden	hoe	het	leven	van	een	prakti-
serende	pluimveedierenarts	er	daadwer-
kelijk	uitziet.

Mirthe de Wit

Lezing: Het leven van een 
pluimveedierenarts
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Afgestudeerd	en	dan..	blijk	je	toch	niet	
écht	afgestudeerd	te	zijn.	Gelukkig	wist	
ik	binnen	24	uur	mijn	ontbrekende	MSF,	
lees	zinloze	beoordeling,	aan	Epass	toe	
te	voegen.	De	beoordeling	van	OSZ	duur-
de	ruim	1,5	maand	extra,	maar	daarna	
mocht	ik	mezelf	dan	toch	echt	dierenarts	
noemen.

Ik	werk	op	het	moment	in	Leende	bij	
Boschhoven	Kliniek	voor	Dieren,	een	
gemengde	praktijk	met	totaal	zeven	
dierenartsen	en	drie	locaties.	Hoewel	ik	
de	richting	landbouwhuisdieren	heb	ge-
kozen	vind	ik	het	nog	steeds	leuk	om	me	
bezig	te	houden	met	alle	diersoorten.		
Mijn	agenda	is	elke	dag	dan	ook	lekker	
divers.	Het	veulenseizoen	is	in	volle	gang	
en	dat	resulteert	in:	vroeg	starten	met	
de	vruchtbaarheidsbegeleiding	en	won-
den	hechten	van	vervelende	merries;	ik	
en	domidine	zijn	beste	vrienden	gewor-
den.

Je	leert	als	jonge	dierenarts	ontzettend	
veel	en	snel.	Met	een	te	kleine	naald	een	
hobbygeit	euthanaseren:	niet	doen.	De	
spuit	schoot	van	de	conus	van	de	naald	
en	ik	wist	zowel	de	kermende	hobbygeit	
als	de	huilende	eigenaar	te	besprenke-
len	met	euthanasol	terwijl	de	geit	met	
kronkelende	bewegingen	en	een	hoop	
kabaal	door	het	hok	vloog.	Gelukkig	gaan	
de	meeste	dingen	wel	van	een	leien	
dakkie.	Ik	had	nauwelijks	ervaring	met	
het	opvoelen	van	paarden	en	inmiddels	
zijn	de	eerste	merries	drachtig	door	mijn	
vruchtbaarheidsbegeleiding.	Een	ander	
hoogtepuntje	was	het	experiment:	zieke	
ezel.	Ondanks	dat	deze	ezel	na	een	week	
kopzorgen	alsnog	bij	pathologie	beland-
de,	heb	ik	de	pijn	toch	kunnen	verzach-
ten	met	een	druppelinfuus	op	de	‘Dick	
Scholten	methode’.	Wat	is	het	werk	als	
praktiserend	dierenarts	toch	hartstikke	
mooi;	ik	zou	niet	anders	meer	willen!

Rianne	Klerx

Afgestudeerd en dan...
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Afgestudeerd en dan...
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Boerenbloed
Hallo	allemaal!	
Mijn	naam	is	Anne	en	samen	met	mijn	
ouders	en	broertje	bewoon	ik	een	boer-
derij	in	de	Meije,	een	klein	plaatsje	in	
Zuid-Holland.	Al	van	kleins	af	aan	heb	ik	
de	ambitie	om	veearts	te	worden.	Ik	was	
dan	ook	erg	verheugd	toen	ik	–	eindelijk	
–	was	ingeloot	voor	de	mooiste	studie	
van	Nederland.		
Op	de	boerderij,	die	vijf	generaties	in	
de	familie	is,	worden	melkkoeien	en	
schapen	gehouden.	De	hobby	en	passie	
voor	dieren	is	in	de	loop	der	jaren	ietwat	
uit	de	hand	gelopen;	Ondertussen	wordt	
de	boerderij	ook	bewoond	door	een	
stel	geiten,	kippen,	konijnen,	katten,	
een	hond	en	een	pony	(ideaal	voor	een	
krantenwijk	).	

	We	melken	op	het	bedrijf	60	Hol-
stein-koeien	met	een	gemiddelde	pro-
ductie	van	9545	liter.	De	gehaltes	liggen	
op	4,37%	vet	en	3,52%	eiwit.	Het	fokdoel	
is,	sinds	mijn	vader	de	boerderij	heeft	
overgenomen	van	mijn	opa,	om	koeien	
te	fokken	die	een	hoge	levensproductie	
realiseren.	Daarom	zijn	wij	ook	trots	op	
de	22	honderdduizendliter-	en	twee	tien-
duizend	kg	vet	en	eiwit-koeien	die	ons	
bedrijf	tot	dusver	heeft	voortgebracht.	
Het	afgelopen	jaar	hadden	de	afgevoer-
de	koeien	een	gemiddelde	levenspro-
ductie	van	50.935	kg	melk	bij	een	leeftijd	
van	7	jaar	en	2	maanden.	De	aanwezige	
koeien	hebben	op	het	moment	een	
gemiddelde	leeftijd	van	5	jaar.
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Boerenbloed
De	paringen	worden	gemaakt	met	
behulp	van	het	onafhankelijke	fokkerij-
advies	van	Peek	&	Van	Der	Kroon.	Dit	
houdt	in	dat	Huub	Peek	zo’n	drie	keer	
per	jaar	de	nieuwe	vaarzen	komt	keuren	
en	aan	de	hand	hiervan	passende	stieren	
adviseert.	Op	het	moment	zijn	dat	vooral	
Bookem,	Reflector,	Malcolm,	Fanatic,	
Bolt,	Mvp,	Malki,	Ransom,	Snowboard	
en	AltaRabo.	Een	belangrijk	aandachts-
punt	hierbij	is	dat	de	stieren	die	wij	
gebruiken	bijna	allemaal	dochter-getest	
zijn.	We	insemineren	de	koeien	zelf.
Als	klein	meisje	deed	ik	regelmatig	mee	
aan	voorbrengwedstrijden	op	veekeurin-
gen.	Nadat	het	er	jaren	niet	van	was	
gekomen	om	deze	hobby	uit	te	oefenen,	
hebben	we	dit	afgelopen	najaar	weer	
opgepakt	en	zijn	we	met	twee	koeien	
naar	de	Woerdense	Markt	geweest.
Qua	rantsoen	proberen	wij	zoveel	moge-
lijk	gras	te	voeren.	Daarom	hebben	wij	
op	onze	grond,	35	hectare,	gras	staan.	

Dit	gebruiken	wij	ook	om	zomers	de	
koeien	te	weiden,	wat	wij	heel	belangrijk	
vinden.	Daarnaast	zit	er	nog	een	beetje	
bierbostel	en	pulp	in	het	basisrantsoen.
De	melkkoeien	zijn	gehuisvest	in	een	
ligboxenstal	uit	1984.	De	kalveren	en	
schapen	delen	een	tweede	stal.	In	de	
ligboxenstal	is	er	een	strohok	voor	zieke	
koeien	en	kalfkoeien	en	er	zijn	ligboxen	
voor	de	droge	koeien.	De	droge	koeien	
worden	gehuisvest	in	twee	groepen,	een	
‘close-up’	groep	en	een	‘far-off’	groep.	
Op	het	moment	wordt	er	gemolken	in	
een	2	x	6	visgraat	melkstal.	Echter	zijn	
we	druk	bezig	met	het	verbouwen	van	
de	stal	en	het	overgaan	naar	een	mel-
krobot!	

Veterinaire	groet,	Anne!
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‘‘ Nee. we moeten geen 
kledinghangers, daar gaan 
mensen abortus mee ple-
gen als ze dronken zijn’’

T. Spliethof

N. van de Water 
‘‘Squats en lunges zijn 

goede oefeningen voor de 
hamstrings’’ 

P. van der Loos
‘‘Ahh, Lunches, daar 
houd ik wel van!’’ 

‘‘Ben ik niet meer burger-
lijk, word ik wel degelijk’’

M. Boomsma

‘‘Dus jullie wonen in één 
huis? Hoe doen jullie dan 

dan?’’ 
M. van Esch aan P. van 

der Loos

M. Kerkhoffs
‘‘Je hebt me met de res-
ponsie ook al genaaid’’ 

L. Heerts 
‘‘ Ja, dat is mijn werk!’’

Quotes

 Ik heb de hele week met 

Dick lopen spelen in de 

kliniek!’’

K. de Kloet
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’ ‘‘Heh bah, ik stink naar 
baby’s’’ 

N. van de Water

‘‘Bastiaan, wil jij van mijn 
spuitjes afblijven?’’

T. van Dijk

Quotes

‘‘ Mijn pa heeft ech
t een 

hele dikke!’’ 

E. Rondeel



Boehringer Ingelheim Animal Health Netherlands bv
vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com
telefoon: +31 (0)72 566 24 11
www.boehringer-ingelheim.nl/animal-health

Er is áltijd ruimte om diergezondheid en dierenwelzijn te verbeteren. Vooral als je verder kijkt dan de 

kracht van een product alleen en samenwerking zoekt. Ons team is erop gebrand om gedeelde ambities 

waar te maken. Samen zie je meer, samen kun je meer. Samen kom je verder. Ook in 2018. 

EEN
VOORSTEL
RONDE

Niet op de foto: Alfred, Susanne, Renske, Valérie, Cindy, Tineke, Nienke, Anne en Martine.



35
35Boehringer Ingelheim Animal Health Netherlands bv

vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com
telefoon: +31 (0)72 566 24 11
www.boehringer-ingelheim.nl/animal-health

Er is áltijd ruimte om diergezondheid en dierenwelzijn te verbeteren. Vooral als je verder kijkt dan de 

kracht van een product alleen en samenwerking zoekt. Ons team is erop gebrand om gedeelde ambities 

waar te maken. Samen zie je meer, samen kun je meer. Samen kom je verder. Ook in 2018. 

EEN
VOORSTEL
RONDE

Niet op de foto: Alfred, Susanne, Renske, Valérie, Cindy, Tineke, Nienke, Anne en Martine.

Hola	Veefokkers!

Tijdens	het	afronden	van	onze	Bachelor	
hadden	wij	al	het	idee	om	in	ons	tussen-
jaar	een	onderzoek	in	het	buitenland	te	
doen.	Via	via	zijn	wij	in	contact	gekomen	
met	Frank	van	Eerdenburg	en	binnen	
‘no	time’	liepen	er	lijntjes	naar	Stella	
en	Pablo,	twee	docenten	van	de	facul-
teit	Diergeneeskunde	in	Uruguay.	Wij	
konden	deelnemen	aan	een	project	wat	
daar	liep.	Na	een	hoop	op	een	neer	te	
hebben	gemaild	en	een	skype	conver-
sation	stapten	we	bepakt	en	bezakt	
op	het	vliegtuig.	We	wisten	niet	heel	
goed	wat	we	konden	verwachten,	maar	
eenmaal	aangekomen	werden	we	met	
open	armen	ontvangen.	Na	een	korte	
overnachting	in	een	airBNB	gingen	we	de	
volgende	ochtend	alweer	vroeg	op	pad	
om	naar	ons	bedrijf	te	gaan.	Deze	lag	
echt	in	‘the	middle	of	nowhere’,	zo’n	drie	
en	een	half	uur	rijden	van	Montevideo.	
Het	is	een	vleesvee	bedrijf	met	zo’n	250	
Herefords.	Deze	koeien	staan	gedurende	
het	hele	jaar	op	het	land.	Omdat	de	tem-
peraturen	hier	nogal	kunnen	oplopen	
is	het	gebruikelijk	om	een	shelter	plek	
voor	de	koeien	te	hebben.	Dit	is	een	stuk	
waar	veel	bomen	dicht	bij	elkaar	staan	
zodat	de	koeien	hier	in	de	schaduw	kun-
nen	liggen.	Dit	wordt	een	Campo	Natural	
genoemd	(CN).	Een	ander	systeem	is	het	
Silvo	Pastoral	systeem	(SPS),	hier	staan	
meer	bomen	verspreid	over	het	weiland	
waar	de	koeien	onder	kunnen	grazen	in	
de	schaduw	en	zou	dus	beter	zijn	voor	
het	welzijn	van	de	koe.	

We	proberen	met	het	onderzoek	ver-
schillen	in	gedrag	aan	te	tonen	tussen	
koeien	in	een	CN	en	SPS.	Wij	staan	elke	
morgen	om	6	uur	op	en	observeren	in	
blokken	van	2	uur	waar	we	als	Freek	
Vonk	in	de	bossen	op	zoek	gaan	naar	
DIEREN!!	Het	blijft	een	uitdaging	om	on-
gezien	door	de	bossen	te	sluipen.	Zodra	
de	koeien	je	al	op	kilometers	afstand	
in	het	vizier	hebben	rennen	ze	met	zijn	
alle	een	andere	kant	op	waardoor	alle	
metingen	worden	beïnvloed.	Om	6	uur	‘s	
avonds	zijn	we	klaar	met	observeren	en	
keren	we	na	een	slopende	dag	vaak	moe	
weer	naar	ons	huisje	terug.	Als	afwisse-
ling	maken	we	na	enkele	dagen	obser-
veren	een	uitstapje	naar	de	bewoonde	
wereld.	

Ook	al	zitten	we	in	een	uitgestorven	ge-
bied,	krijgen	we	vaak	nog	gezelschap	van	
slangen,	gordeldieren,	tarantula’s,	schor-
pioenen	en	gigantische	motten.	En	zijn	
er	‘s	avonds	vier	katten	en	vier	honden	
die	wel	even	met	ons	willen	knuffelen.	
Ook	kunnen	we	met	Walter,	het	lokale	
boertje	die	doordeweeks	voor	alles	rond	
en	om	de	boerderij	zorgt,	ons	gebrekkige	
Spaans	wat	opkrikken!	
Eind	april	zijn	wij	klaar	met	observeren	
en	gaan	we	nog	twee	maanden	reizen	
door	Zuid	Amerika.	

Hasta	la	vista!	

Marleen	en	Anika

Internationaal
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Excursie kalverslachterij
Donderdag	1	maart	gingen	we	op	excursie	
naar	een	van	de	grootste	kalverslachterijen	
van	de	wereld.	De	reis	had	als	eindbestem-
ming	een	van	de	locaties	van	T.	Boer	en	zn	in	
Nieuwkerk	aan	de	IJssel.	

Eenmaal	aangekomen	werden	we	door	Theo	
Legters	hartelijk	ontvangen	met	een	kop	
koffie	en	een	koekje.	Bovenaan	op	de	agenda	
stond	een	welkomstwoord	met	een	inleiding	
waarin	verteld	werd	wat	het	bedrijf	precies	
inhield	en	wat	ons	te	wachten	stond	tijdens	
de	rondleiding.	Wat	uit	deze	inleiding	bleek	
was	in	ieder	geval	dat	we	hier	te	maken	
hadden	met	een	gigantisch	bedrijf.	T.	Boer	en	
zn	verwerkt	gemiddeld	wel	8.000	kalveren	
per	week,	een	enorm	aantal	dus.	Al	dit	vlees	
is	bedoeld	voor	de	verkoop	aan	bedrijven	
in	meer	dan	50	landen	over	de	hele	wereld	
verspreid. 

Nadat	Theo	ons	een	globale	indruk	had	
gegeven	kwamen	de	wegwerpoveralls	en	
-schoentjes	tevoorschijn.	Hij	legde	ons	uit	
dat	we	de	rondleiding	gingen	lopen	van	de	
“schone”	gedeelten	naar	de	“vieze”	gedeel-
ten.	Zo	gezegd	kwamen	we	aan	op	de	eerste	
afdelingen	waar	onder	andere	ledematen	
bewerkt	werden	tot	kleinere	stukken	om	
uiteindelijk	handelbare	stukken	vlees	te	
worden.	Op	deze	manier	liepen	we	door	
verschillende	afdelingen	heen	om	langzaam	
te	zien	hoe	deze	stukken	vlees	uiteindelijk	
een	heel	kalf	gingen	vormen.	Zo	hebben	we	
alle	organen	netjes	geordend	zien	worden	en	
kwamen	we	langs	een	grote	hal	waar	alle	net	
geslachte,	ontvelde,	kalveren	hingen	om	ver-
der	verwerkt	te	worden.	Als	laatste	kwamen	
we	op	de	afdeling	waar	het	daadwerkelijke	
slachten	plaatsvond.	

Het	voelde	heel	raar	om	je	een	weg	te	moe-
ten	banen	tussen	de	net	geslachte	dieren	die	
aan	het	plafond	hangen	maar	het	was	zeker	
een	indrukwekkende	ervaring.	Het	slachten	
zelf	hebben	we	helaas	niet	kunnen	zien	van-
wege	de	middagpauze.

Na	de	rondleiding	vroeg	Theo	of	we	ook	nog	
in	de	verpakkingshal	wouden	kijken	die	een	
paar	honderd	meter	van	de	slachterij	af	lag.	
Hier	zijn	we	dan	ook	een	kijkje	gaan	nemen.	
De	delen	die	we	in	de	slachterij	voorbij	
hebben	zien	komen	werden	op	deze	locatie	
verwerkt	tot	allerlei	bruikbare	stukken	vlees,	
verpakt	en	klaar	voor	de	export.	

Al	met	al	wat	het	een	zeer	leerzame,	inte-
ressante	en	vooral	ook	indrukwekkende	dag.	
We	hebben	het	gehele	slachtproces	mogen	
zien	en	hierdoor	een	duidelijk	beeld	gekregen	
over	de	manier	waarop	het	slachtproces	bij	
kalveren	verloopt.	Om	alles	te	kunnen	ver-
werken	moest	er	natuurlijk	even	na	bespro-
ken	worden,	en	waar	kan	dit	beter	dan	bij	de	
Mac	Donald’s.	Het	was	een	hele	leerzame,	
indrukwekkende	en	leuke	excursie!
Jelle	Korsten	
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Vrijdag - Marije Ausema

Op	vrijdag	19	januari	was	weer	het	zover,	
de	BILE!	Dit	jaar	vertrokken	we	naar	het	
altijd	prachtige	Fryslân.	Nadat	ongeveer	
40	enthousiaste	Veefokkers	een	heerlijk	
bordje	pasta	hadden	weggehakt	werden	
de	auto’s	ingeladen	en	vertrokken	we	
richting	Wolvega.	

Om	het	weekend	maar	meteen	goed	
te	beginnen	begonnen	wij	met	een	
excursie	naar	een	waterbuffelboerderij.	
Helaas	was	de	veehouder	en	de	rest	van	
zijn	familie	geveld	door	de	griep,	maar	
gelukkig	wist	de	vervanger	ook	veel	
van	waterbuffels.	Hoewel	veel	mensen	
denken	dat	waterbuffels	en	melkkoei-
en	op	elkaar	lijken,	blijkt	niets	minder	
waar.	Omdat	waterbuffels	en	vooral	de	
waterbuffel	kalveren	pas	laat	en	weinig	
ziekteverschijnselen	laten	zien,	is	een	
zieke	waterbuffel	dan	al	gauw	een	dode	
buffel,	werd	ons	verteld.	De	waterbuf-
fels	op	dit	bedrijf	werden	gemolken	in	
een	carrousel	met	een	buitenmelker.	
Deze	carrousel	was	erg	breed	opgesteld	
omdat	het	formaat	van	een	waterbuffel	
natuurlijk	niet	te	vergelijken	is	met	die	
van	een	Holstein.	Tevens	is	het	bij	water-
buffels	erg	belangrijk	dat	ze	elkaar	niet	
aanraken	tijdens	het	melken,	aangezien	

ze	dan	hun	melk	niet	laten	schieten.	Na	
de	excursie	vertrokken	we	naar	onze	
slaapplek.	De	ervaren	BILE-gangers	
hadden	hun	weekendtas	gevuld	met	
thermokleding,	warme	truien	en	een	dik-
ke	slaapzak.	Want	het	beloofde	weer	een	
koud	weekend	te	worden,	maar	dat	was	
dit	jaar	wel	anders.	Een	ware	slaapzaal	
met	verwarming	was	aanwezig	in	een	
rijschool	in	Wolvega!	(Bedankt	C’miss)

De	eerste	avond	werd	op	een	Veefok-
ker	waardige	manier	afgesloten	met	
rassenbingo.	Als	snel	vielen	velen	door	
de	mand	met	valse	bingo’s	en	bleek	een	
beetje	meer	kennis	op	gebied	van	kleine	
herkauwers-	en	pluimveerassen	geen	
overbodige	luxe.	Tot	in	de	late	uurtjes	
werden	in	Wolvega	nog	louter	hits	
gedraaid.		

BiLE
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BiLE
Zaterdag - Bas Knoef

Zaterdagochtend	zijn	we	met	zijn	allen	
lekker	fit	op	pad	gegaan	en	zijn	we	als	
eerste	bij	een	bedrijf	geweest	waar	ze	
edelherten	hielden.	De	veehouder	had	
de	edelherten	met	name	voor	de	pro-
ductie	van	vlees.	Hij	heeft	dus	een	groep	
van	hindes	met	een	dekbok.	Hij	moest	
voor	deze	speciale	dieren	een	bijzondere	
omheining	bouwen	omdat	deze	dieren	
nog	dicht	bij	de	natuur	staan	en	dus	de	
hekken	soms	kapot	maakten.	Daarom	
hebben	ze	in	plaats	van	normale	hekken	
een	soort	van	elastische	hekken,	die	een	
stuk	langer	meegaan.	De	veehouder	had	
naast	edelherten	ook	nog	koeien	in	een	
relatief	nieuwe	serrestal.	We	hebben	
voor	we	hier	vertrokken	nog	stukjes	dro-
ge	worst	(die	overigens	niet	heel	droog	
was)	kunnen	kopen.

Na deze leuke ochtend hebben we de 
excursie omgezet in een macscursie. 
Hierna zijn we bij Dairycampus geweest. 
Dit is een bedrijf waar ze innovaties in 
de melkveehouderij testen. Ze hebben 
daar verschillende stallen die allemaal 
geschikt zijn om veel informatie te 
verzamelen. Zo hebben ze een stal die 
volledig luchtdicht is, waardoor ze in 
deze stal emissie kunnen meten, en de 
invloed van verschillende stalsystemen, 
zoals speciale roostervloeren.
Hierna zijn we bij een pas afgestudeer-
de dierenarts geweest die samen met 
zijn vader, zijn oom en zijn neef, het 
familiebedrijf runt. Het was een heel 
groot bedrijf met 430 melkkoeien. De 
melkstal was een grote carrousel en 
er wordt door polen gemolken. Verder 
focussen ze op dit bedrijf voorname-
lijk op de voeding, en op deze manier 
voorkomen ze ook veel problemen als 
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melkziekte door de verse koeien eerst 
op een aangepast rantsoen  te voeren, 
waardoor deze koeien minder opstart-
problemen hebben. Verder hadden ze 
ligboxen met zand, omdat dit het beste 
ligt voor de koeien. Om te voorkomen 
dat er zand in de mest komt, hebben ze 
een apparaat om het zand uit de mest 
te filteren. 

Na deze excursie zijn we teruggegaan 
naar de slaaplocatie om te eten, een 
gezonde maaltijd van patat met een 
lekkere vette hap. Vervolgens zijn 
we naar de laatste veehouder van de 
dag gegaan. Het was een boer die in 
Wolvega zijn boerderij had. We werden 
hier warm ontvangen en kregen een in-

teressante rondleiding op zijn boerderij, 
die bestond uit één lange stal met 300 
stuks vee, maar hij had nog veel ruimte 
over. De veehouder wou de stal nog wel 
voller krijgen, maar in verband met de 
fosfaat regeling was dit de eerste tijd 
nog niet nodig. Na deze rondleiding 
werd ons nog wat te eten en te drinken 
aangeboden, waaronder wat lekkere 
Schrobblershotjes. Na dit bezoek heb-
ben we de dag afgesloten in een café 
in Wolvega dat voornamelijk populair 
was onder de iets jongere inwoners 
van Wolvega, die allemaal meteen toe 
stroomden zodra ze hoorden dat er een 
heerlijke groep Veefokkers aanwezig 
was.

BiLE
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Zondag - Nick van Bentem

Na een ietwat agressieve ervaring de 
vorige nacht met de jongeren in Wolve-
ga, werd het om 10 uur toch echt weer 
licht in de loods van de rijschool waar 
wij sliepen. Na een lekker brak ontbijt 
met roerei en spek, zijn we weer de 
hort op gegaan! Deze keer gingen we 
naar een (bijna biologische) melkgeiten-
houderij van Walte en Willeke Veldman 
in Wijcke. Eenmaal aangekomen viel 
ons meteen de keurmerkbordjes (zoals 
die van kwaligeit) bij de deur op. Beste 
business hier! We werden in twee 
groepen gesplitst; de ene groep begon 
met Willeke in de melkstal en de andere 
groep begon met Walte op de voer-
gang. In de melkstal werd ons van alles 
verteld over het melken van de geiten 
en over de serrestal, die sinds septem-
ber 2015 stond. De melk wordt gebruikt 
voor de productie van melkpoeder 
voor babyvoeding. Verder was de stal 
ingedeeld in twee vakken: een vak met 
alle oudere melkgeiten en het andere 
vak met de jonge melkgeiten, die voor 
het eerst moeten gaan lammen. In het 
midden stond een groot voerstation, 

die van twee zijden kon worden bereikt 
door alle geiten. Op de voergang werd 
ons, onder het genot van de brokken 
die door de leiding raasde, wat verteld 
over het rantsoen van de geiten en over 
hoe dit werd aangeboden. Het ruwvoer 
werd aangeboden op de voergang waar 
we stonden en op een lopende band die 
iets verder naast de voergang gepositi-
oneerd was. Hiernaast zijn we ook nog 
naar de ‘lammerenstal’ geweest, wat 
eigenlijk een getunede mestsilo was. Als 
laatste hebben we de bokken en guste 
geiten bezocht in de hooischuur.
Na dit leuke uitje vol gekkiggeit en gek-
ke geiten (die elkaars urine dronken), 
zijn we naar het zwembad in Joure ge-
gaan. Heerlijk! Even lekker opfrissen na 
een weekendje bikkelen zonder douche. 
Nadat we menselijke torens hadden 
gebouwd in het buitenbad en het 
bubbelbad volgeladen hadden, gingen 
we weer richting Utrecht. Wel nog eerst 
even een stop gemaakt bij restaurant 
“the golden arches” in Lelystad, waar 
we lekker gegeten hebben en de C’miss 
hebben bedankt voor dit machtig mooie 
weekend. Al met al was het een fantas-
tische BiLE om nog lang te koesterun(d)!

BiLE
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We werden in twee groepen gesplitst; 
de ene groep begon met Willeke in de 
melkstal en de andere groep begon met 
Walte op de voergang. In de melkstal 
werd ons van alles verteld over het mel-
ken van de geiten en over de serrestal, 
die sinds september 2015 stond. De 
melk wordt gebruikt voor de productie 
van melkpoeder voor babyvoeding. 
Verder was de stal ingedeeld in twee 
vakken: een vak met alle oudere melk-
geiten en het andere vak met de jonge 
melkgeiten, die voor het eerst moeten 
gaan lammen. In het midden stond een 
groot voerstation, die van twee zijden 
kon worden bereikt door alle geiten. Op 
de voergang werd ons, onder het genot 
van de brokken die door de leiding raas-
de, wat verteld over het rantsoen van 
de geiten en over hoe dit werd aange-
boden. Het ruwvoer werd aangeboden 
op de voergang waar we stonden en op 
een lopende band die iets verder naast 
de voergang gepositioneerd was. 

Hiernaast zijn we ook nog naar de 
‘lammerenstal’ geweest, wat eigenlijk 
een getunede mestsilo was. Als laatste 
hebben we de bokken en guste geiten 
bezocht in de hooischuur.

Na dit leuke uitje vol gekkiggeit en gek-
ke geiten (die elkaars urine dronken), 
zijn we naar het zwembad in Joure ge-
gaan. Heerlijk! Even lekker opfrissen na 
een weekendje bikkelen zonder douche. 
Nadat we menselijke torens hadden 
gebouwd in het buitenbad en het 
bubbelbad volgeladen hadden, gingen 
we weer richting Utrecht. Wel nog eerst 
even een stop gemaakt bij restaurant 
“the golden arches” in Lelystad, waar 
we lekker gegeten hebben en de C’miss 
hebben bedankt voor dit machtig mooie 
weekend. Al met al was het een fantas-
tische BiLE om nog lang te koesterun(d)!
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, 

specialist, tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt 

landelijk vanuit 4 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. 

Persoonlijke aandacht en financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. 

Natuurlijk gaat het daarbij om accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die 

van belang zijn voor uw praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 

Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar 

ook in bijzondere situaties.  Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de 

minder alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, 

terugtreden/pensionering en zelfs conflicten.  
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Mathilde	Schipper
Dylan	van	de	Vegte
Cas	Eijgelshoven

Kaft
Hans	Germeraad

Drukwerk
Linea	Recta

Adverterteren
Voor	informatie	over	de	moge-
lijkheden	tot	adverteren,	vragen	
wij	u	om	contact	op	te	nemen	
met	Max	Kerckhoffs
E-mail:	bestuur@veefokkers.com

Contact
Redactie	V.V.F.C.	“De	Uithof”
Yalelaan	1
3584	CL	Utrecht
E-mail:	bestuur@veefokkers.com
www.veefokkers.com
Tel.:	030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De Uithof”
Voorzitter:	Lenneke	Heerts
Vice-voorzitter:	Stijn	Nieuwen-
huis
Secretaris:	Ninke-Maike	van	de	
Water
Penningmeester:	Peter	van	der	
Loos
Vice-penningmeester.:	Max	
Kerckhoffs
Lid	PR:	Pauline	Inberg

De	koeieletters	is	een	vereni-
gingsblad	dat	4	maal	per	jaar	
verschijnt.

Oplage:	1000	st.

De	redactie	draagt	geen	verant-
woording	over	de	stukken	onder	
auteursnaam.

Opzegging	van	het	abonnement	
kan	door	dit	telefonisch	of	per	
mail	door	te	geven,	minimaal	1	
maand	voor	het	einde	van	het	
kalenderjaar.

25e	jaargang,	april-mei	2018

Afgestudeerden
Major LH - Track LH
Mevrouw	B.J.	Barreveld
Mevrouw	R.C.M.	Klerx
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Mevrouw	R.T.J.	van	Nesselrooij					

Major GD - Track GD
Mevrouw	D.	de	Vré
Mevrouw	R.R.	Steenlage
De	heer	K.	Broeke
Mevrouw	C.	Helmond
Mevrouw	D.W.	Zijlstra
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Mevrouw	C.	Kleintjes
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UW	PARTNER	VOOR	DIGITALISERING	
EN	DOCUMENTVERWERKING

Connect	Solutions	is	een	jong	en	dynamisch	
Nederlands-Belgisch	bedrijf.	Onze	missie	is	het	
digitaliseren,	automatiseren	en	optimaliseren	
van	documentstromen	en	bedrijfsprocessen.	
Hiervoor	kunt	u	beroep	doen	op	onze	software	
producten,	best-practice	template	oplossingen	

en	professionele	diensten.	

Connect	Solutions	BV
Europalaan	24	

6199 AB Maastricht Airport
Nederland

Tel:	+31	(0)	43	631	26	25
info@connect-solutions.nl
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VOOR DIEREN. VOOR GEZONDHEID. VOOR U.

SAMENWERKEN 
AAN RESULTATEN 
DIE TELLEN

Zoetis B.V. 
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com

© 2017 Zoetis B.V.

Samenwerken aan een nóg betere diergezondheid. De vragen uit 
jouw werkveld zijn onze drijfveer om continu nieuwe oplossingen 
te ontwikkelen. Met een uitgebreid R&D programma blijft Zoetis 
innoveren. Zodat je als toekomstig dierenarts altijd beschikt over 
hoogwaardige diergeneesmiddelen, vaccins én ondersteunende 
diensten, waarmee je met de veehouder vooruit kunt. Vandaag en  
in de toekomst. Zo werken we samen aan resultaten die tellen.


